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Onderwerp: Landschapsfondsen 
 
Voorgestelde behandeling: ter oriënterende bespreking 
 

Aan Provinciale Staten, 
 

Inleiding 
De overheid streeft naar het realiseren van landschapsdoelen. Zij wil dit samen met de lokale inwoners 
en organisaties bereiken. Landschapsfondsen kunnen daarvoor een middel zijn. Het idee is dat 
landschapsfondsen meer geld en betrokkenheid van de streek genereren en dat daardoor beter en 
sneller de landschapsdoelen gerealiseerd kunnen worden. De vraag ligt voor of dit daadwerkelijk zo is. 
Aan de hand van deze notitie willen wij de discussie voeren of en in welke vorm landschapsfondsen in 
de provincie Utrecht wenselijk zijn.  
 
Aanleiding 
In 2006 hebben uw Staten een motie ingediend aangaande landschapsfondsen. Deze motie is 
beantwoord, maar het onderwerp bleef aanleiding geven voor discussie. Ook landelijk staan dergelijke 
fondsen in de belangstelling en worden voor- en nadelen afgewogen. 
Inmiddels is in de Venen een pilot vanuit groenblauwe diensten opgestart. Tevens wordt in Eemland 
gewerkt aan de oprichting van een landschapsfonds, gericht op beheer. 
Tijdens de commissievergadering van 15 december 2008 en de Statenvergadering van januari zijn 
opnieuw vragen gesteld over de toepasbaarheid van landschapsfondsen. 
 
Essentie/samenvatting 
In de discussienotitie landschapsfondsen (zie bijlage 1) wordt ingegaan op de vragen: wat is een 
landschapsfonds, welke doelen willen we ermee bereiken en wat zijn de knelpunten. Drie mogelijke 
situaties worden toegelicht, namelijk: de huidige situatie zonder landschapsfonds, de situatie met een 
landschapsfonds met private middelen en de situatie met een landschapsfonds met publieke en private 
middelen. Hieruit komen enkele discussiepunten naar voren. 
Tevens worden enkele ervaringen met landschapsfondsen in de provincie Overijssel en Het Groene 
Woud en twee pilots in de provincie Utrecht omschreven.  
 
Meetbaar / beoogd beleidseffect 
Het bereiken van de landschapsdoelen.  
 
Vervolgprocedure/voortgang 
De uitkomst van de discussie is bepalend voor de verdere uitwerking. 
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Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  
• Wat zijn de voor- en nadelen van de drie genoemde vormen van landschapsfondsen? 
• In hoeverre is de provincie bereid de regie over maatregelen en middelen over te dragen aan de 

gebieden? 
• Welke toegevoegde waarde heeft het opnemen van provinciale middelen in het fonds? 
• Wil de provincie t.z.t. extra middelen investeren in het gebied? 
• Zijn wij bereid om een (extra) loket te introduceren? 
• Kunnen landschapsfondsen worden ondergebracht bij regionaal maatwerk in het nieuwe 

subsidiestelsel Natuur- en Landschapsbeheer? 
 

Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
De voorzitter, R.C. Robbertsen 
De secretaris, drs. H.H. Sietsma  
 


